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客户   The Danish University and Property Agency

地点   Blegdamsvej, Copenhagen, Denmark

建筑设计   C. F. M ller Architects

景观设计   SLA 

工程   Ramb ll 

合作设计  aggebo&henriksen, Cenergia, Gordon Farquharson, 

                and Innovation Lab

获奖  1st prize in international architectural competition, 2010

规模   35 000m2

建成时间   2014

哥本哈根大学Panum综合楼科学之塔

Science Tower for the
Panum Complex,
Part of the University 
of Copenhagen 
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Panum综合体扩建项目的主要目的是为现代化的科研和教学创造最好的环境。同时，还要成为标

志性建筑，为整个Panum综合体和大学北校区树立一个良好的形象。新综合楼还要积极推动周围城市的

发展，促进这一地区与整个城市的联系。

16层高的科学大楼将以清晰可读的形式，为建筑提供一个统一而动态的焦点。正如一棵树要有支

撑它的根系，这座塔楼也要依赖于一系列包含常用功能的较小的建筑物，如礼堂、教室、食堂、实验

室、会议室和咖啡馆等。根系网络最引人注目的部分是巨大的科技广场，这将成为新综合楼的社交枢

纽。广场设有主入口，这里将成为公众聚集的主要场所，连接新旧Panum综合体之间的所有功能。

新建的Panum综合体将有一个开放和外向型的外观。透明的地面，模糊了建筑与城市之间的界

限。咖啡厅、休息室和观景点则吸引市民来到塔楼顶层参观。

新广场连同配有凉亭和座椅的内部花园空间被设置在新旧综合楼之间。这里将不仅成为研究室和办

公室的延伸，也会给城市增添新的绿色。穿过该地区的校园通道与行人和自行车道一起，不仅将校园营

造成一个充满活力的城市公园，也与周边城市建立起密切的联系。

基地流线分析

基地布局分析
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平面布局分析

中庭分析
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建筑通过有机的形式传达出强大的力量和创新，同时通过色彩、韵律和体量与原有的Panum综合楼达到完

美的协调。建筑立面采用多层通高的网架结构玻璃幕墙，打破了建筑巨大体量所带来的呆板形象。

通过与丹麦最好的能源利用实验室合作，该项目将在能源的高效率使用上处于领先地位。消耗的能源将从

通风系统回收并进行再利用，使得建筑的整体能源利用尽可能达到平衡。（译/张岩，校/吴春花）

首层平面 二层平面
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标准层平面 顶层平面
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The extension of the Panum complex has been designed with the aim of creating the best possible environment for modern 

research and teaching. A parallel objective has been to create a building which will stand out as an identity-creating, sculptural 

linchpin for the entire Panum complex and the university's Nørre Campus (i.e. the North Campus) as a whole. The new complex is 

also intended to act as the generator of a positive urban development in its immediate neighbourhood and in relation to the entire 

city. 

At sixteen storeys tall, the Science Tower will provide the complex with a unifying and dynamic focal point in a clear and readable 

form. But just as a tree has its root network, the tower rests upon on a series of smaller buildings which contain the common 

functions: the auditoriums, classrooms, canteen, show lab, conference rooms and book café. The most striking part of the root 

network is the extensive science plaza, which will form the new social hub of the complex. The plaza accommodates the main 

entrance and will serve as the main social meeting-place, linking all functions between the new and the existing Panum complex. 

The new Panum complex will have an open and outward-looking appearance, with a transparent ground floor that will help to blur 

the boundaries between the building and the city. The public will also be invited to visit the top of the tower, where there will be a 

café, lounge and viewing points. 

Between the buildings, new plazas will arise, together with internal garden spaces equipped with alcoves and seating. These will 

function as an extension of the study rooms and offices, but will also add new green oases to the city. A campus thoroughfare 

passing through the area, together with pedestrian and cycle paths, will create a vibrant urban park with intimate links to the 

surrounding city. 

With its organic forms, the building expresses signal power and innovation, but is also adapted to the existing Panum complex 

through its colour scheme, rhythm and gravity. The facade is built up in the form of a grid structure of storey-high window fields that 

break up the building's large scale. 

The project will be pioneering in energy usage, with Denmark's most energy-efficient laboratories, in which waste energy from the 

ventilation system will be recycled in the overall energy balance of the building to a hitherto unprecedented degree.   


